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Cintoríny sú v týchto 
dňoch doslova zavalené 
kvetmi. Žiaľ, v drvivej 
väčšine len tými 
umelými. Uprimne? 
Vadí mi to. A nielen 
z environmentálneho 
hľadiska... Prvý raz 
som si bola uctiť vzácnu 
ženu, ktorá zomrela 
minulý rok. Skromný 
hrob rozžiarila iba 
moja sviečka a iba 
skromné kvety z mojej 
záhradky. Dotýkala 
som sa ich po celý rok 
a teraz ako by som jej 
darovala kus seba. Žia-
rivo červené muškáty 
a margarétkové chry-
zantémy som ovenčila 
asparátom a cezmínou. 
Malá kytička do dvoch 
dlaní teraz zdobí hrob 
veľkého človeka. Viem, 
že sa zhora na mňa 
usmieva...
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

V utorok 
od 16. hodiny 
príďte do MsKS 
na ekofestival, 
vstup je voľný!

Október sa niesol 
v znamení 
ľudového 
aj moderného 
tanca

Detský zbor 
ZUŠ D. Kardoša 
na medzinárodných 
podujatiach

V materských školách pribudli desiatky tují

Pätnásty október bol v Materskej škole Hollého bohatý na rôznorodé pracovné aktivity so zámerom skrášlenia školského areálu. V dopoludňajších 
hodinách pedagogické a prevádzkové pracovníčky spoločne so staršími deťmi (na foto vľavo) vysadili popri plote od parkoviska 97 tují, ktoré po roz-
rastení vytvoria akúsi zelenú, estetickú a najmä ekologickú zónu. Naším vzdelávacím cieľom je tiež podporovať a rozvíjať enviromentálne cítenie 
a myslenie detí. Tuje na výsadbu zabezpečilo mesto, oddelenie životného prostredia. Ďalšou aktivitou bolo brúsenie a natieranie plota okolo materskej 
školy. Spolupodieľali sa na nej rodičia, starí rodičia detí, pedagogičky a prevádzkoví pracovníci školy. Farby, štetce a ostatné náčinie potrebné pre 
prácu zabezpečila firma Metax, za čo jej chceme poďakovať. Ďakujeme aj mládežníckym dobrovoľníkom z 2.A triedy SOŠs, ktorí tu vyrastali, spolu 
s Miroslavou Robochovou, ale hlavne všetkým rodinám, ktoré boli ochotné prispieť k plánovanému postupnému skrášľovaniu školského areálu.  (mš)
Sedemnásteho októbra mali deti z Materskej školy Horné Ozorovce tiež dôvod na radosť. V popoludňajších hodinách za pripojili k aktivite s názvom 
Malý ochranár prírody. V spolupráci s mestom, oddelením životného prostredia, pomáhali rodičom a starým rodičom (na foto vpravo) vysadiť 
v areáli materskej školy niekoľko desiatok tují. A všetkých pár desiatok brigádnikov prišla podporiť aj poslankyňa MsZ Martina Balážová, ktorá 
taktiež zasadila stromček a ocenila deti sladkosťami. Každému škôlkárovi riaditeľka Alena Kopecká osobne zablahoželala a odovzdala medailu 
malého ochranára. Spoločnými silami dokázali upevniť pozitívne medziľudské vzťahy a zveľadiť školskú záhradu.  (mš)

Dvaja Bánovčana 
na majstrovstvách 
sveta v silovom 
trojboji v Afrike

Októbrové zastupiteľstvo aj o neplatičoch

Po  schválení zmeny 
programu, ktorý navrhla 
p r i m á t o r k a  R u d o l f a 
Novotná, ako prvý dostal 
slovo r iaditeľ ZUŠ D. 
Kardoša Silvester Lavrík. 
S lov ne aj  v i zuá l ne - 
v ý tvarne odprezentoval 
ideový a  investičný zámer 
dreveného tzv. remeselníc-
keho betlehemu, na  ktorý 
už poslanci predčasom 
schválili financie na  prvú 
etapu vo výške 3000 eur. 

V prvej etape sa pravdepo-
dobne stihnú vytvoriť len 
sochy troch kráľov, celkom 
by malo byť asi dvadsať 
postáv s výškou od 70 cen-
timetrov až okolo jedného 
metra. Betlehem by mal byť 
umiestnený na „podstavci“ 
70 cm vysokom s  polo-
merom tri metre, v ktorom 
budú uložené mechanizmy, 
aby sa postavy mohli aj 
hýbať , vrátane nejakej 
jednoduchej melódie. Bet-

lehem by mal byť ukončený 
v  horizonte troch rokov 
a celkové náklady na  jeho 
v y t voren ie  domáci m i 
umelcami – drevorezbármi 
sa odhadujú na  15 až 20 
tisíc eur. Poslanci sa sto-
tožnili s  touto myšlienkou 
a  sú jej, podľa vyjadrení, 
všetci naklonení. Betlehem 
má zvýšiť atraktivitu nášho 
mesta a najmä bánovským 
deťom priniesť do  vianoč-
ného obdobia originálnu 
zaujímavosť, kde sa bude 
snúbiť tradícia s moderným 
výrazom umelcov. 

P o   p r e d s t a v e n í 
Bet lehemu pokračovalo 
rokovanie predkladaním 
i n for mat ív nych správ, 
z ktorých päť vzali poslanci 
na  vedomie bez diskusie 
jednohlasne. Išlo o  správy 
– o  plnení komunitného 
plánu sociálnych služieb 

mesta, o  stave a  údržbe 
budov a zariadení v správe 
MsÚ, o úrovni IBV a KBV 
v  meste a  o  čerpaní pros-
triedkov zo ŠFRB, správy 
o  vedení kroniky mesta 
a  o  podaných a  riešených 
žiadostiach (všetky infor-
matívne správy nájdete 
na www.banovce.sk v časti 
samospráva – materiály 
MsZ). K  informatívnej 
správe o  hospodárení 
s  bytmi a  nebytov ými 
priestormi v  majetku 
mesta za  pr v ý polrok 
2019 sa ako prvý vyjadril 
poslanec Marián Chovanec, 
ktorý poukázal na alarmu-
júci rast súm neplatičov aj 
v  nebytových priestoroch 
a  spolu s  poslankyňou 
Miroslavou Hudecovou 
sa pýtali sa na  opatrenia, 
ktoré sľúbilo vedenie mesta 
prijať ešte na septembrovom 

zastupiteľstve. Primátorka 
i n for mova la  o  pr ijat í 
nového bytového poriadku 
aj o  stretnutí obyvateľov 
bytovky na  Partizánskej 
ceste a  podobné stretnutie 
plánujú aj s  obyvateľmi 
bytovky na ulici J. Matušku, 
kde je najv iac nepla-
tičov. S  každým plánujú 
kompetentní pracovníci 
mesta hovoriť aj osobne, 
z isťovať pr íč iny,  resp. 
dôvody neplatenia nájmu, 
prípadne dohodnúť splát-
kový kalendár, či dokonca 
ukončiť nájomnú zmluvu. 
Poslankyňa Dana Švecová, 
predsedníčk a komisie 
pre zdravotné, sociálne 
a  bytové otázky, tlmočila 
názor celej komisie, že 
za  stav sú zodpovedné 
správcovské spoločnosti, 
ktoré, ako potvrdili aj 

 

Na minulotýždňovom rokovaní mestského 
parlamentu dominovali témy ako 

bytová politika a riešenie neplatičov, 
verejná zeleň a stav mestských komunikácií. 
Z päťhodinového rokovania sa takmer dve 
hodiny diskutovalo o predaji mestského 
pozemku s rozlohou vyše 171 tisíc m2, ktorý 
má slúžiť ako priemyselný park.

Pokračovanie na 3. strane >>
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Šípkovské inferno (III. časť ) – Tiso v Bánovciach 5. novembra 1944
Faktom zostáva, že 

zhruba 10 až 14 debien 
s  Tisovými cennosťami sa 
v októbri 1944 spolu s jeho 
osobný m autom ocit l i 
v motešickom kaštieli, kde 
boli zamurované a ukryté. 
Vojaci zásielku zrejme viac 
dní nemohli dostať cez 
Machnáč do  Teplíc, lebo 
kopec a cesta boli v rukách 
p a r t i z á nov.  V l a d i m í r 
Sedlář vydal knižne svoje 
spomienky na toto obdobie 
a  v  nich popisuje veľmi 
detailne, ako jeho 19-ročný 
veliteľ Štefan Čapla pri 
prehliadke kaštieľa objavil 
v  polovici októbra 1944 
zamurované debny: „5 
debien: vyznamenania , 
vojenské a  štátne rády 
a medaily, pravdepodobne aj 
slovenské mince s obsahom 
zlata a striebra. 1 debna: foto-
dokumentácia, fotoalbum, 
pí somnosti – zoznamy 
funkcionárov štátu, veli-
teľov a  tajomníkov HG, 

HM, pápežská bula Tisovi, 
zákonník HG, medzištátne 
zmluvy, vojenská dohoda 
medzi Čatlošom a Keitlom, 
písomnosti vlastnoručne 
podpísané Hitlerom, Mus-
solinim, Keitlom, Čatlošom, 
Karmasinom, Machom, 
atď., 2 debny: stolový riad 
prezidenta, príbory, pozlá-
tené misy, krčahy, poháre, 
vázy (všetko so štátnym 
znakom), cennosti prezi-
denta...“ Spolu najmenej 
osem debien, skôr sa dá 
predpokladať, že dební bolo 
viac. Okrem toho sa parti-
záni zmocnili 24. októbra 
1944 aj Tisovho osobného 
auta Tatra 70. Hovorí o tom 
aj partizánska správa z roku 
1944 z archívu Vojenského 
historického ústavu v Bra-
tislave. V  debnách boli aj 
originálne albumy foto-
grafií prezidenta z návštev 
u Hitlera, či fotografi e celej 
vtedajšej slovenskej poli-
tickej a  vojenskej špičky... 

Deviaty oddiel Partizánskej 
brigády Jána Žižku roz-
hodol, že všetko prevezú 
do Šípkova, kde mali vtedy 
svoje zázemie. Tu všetko 
uložili a informovali o tom 
veliteľa partizánskej brigády 
Teodora Polu, ktorá mala 
v  tom čase okolo 1600 
členov. Ten rozhodol, že 
diplomatický archív bude 
prevezený na  letisko Tri 
duby a odtiaľ sa letecky pre-
praví na štáb partizánskych 
brigád v Kyjeve a následne 
do Moskvy. Tak sa aj stalo. 
A tak sa v Kyjeve a Moskve 
ocitla aj pápežská bula, 
ktorou hlava katolíckej 
cirkvi odsúhlasila Jozefovi 
Tisovi, že ako kňaz môže 
vykonávať svetskú funkciu, 
ďalej slovensko-nemecká, či 
slovensko-talianska zmluva 
o spolupráci, zmluva gene-
rála Čatloša o  vojenskej 
spolupráci s  Nemeckom 
podpísaná Keitlom a ďalšie 
dokumenty. 

(V  Domove sociálnych 
služieb v  Bánovciach nad 
Bebravou dodnes žije pán 
Kusý, ktorý bol v 9. oddieli, 
ktorý našiel Tisove veci 
a  osobne mnohé videl . 
V  inom DDS v  Krásnej Vsi 
zasa žije pán Pajtinka, ktorý 
dostal od partizánov v obci 
za  úlohu debny s  cennos-
ťami v šípkovskej „Židovni“ 
osobne strážiť. Obaja mali 
vtedy sedemnásť rokov...)

Informácia o  krádeži 
sa okamžite dostala k  pre-
zidentov i,  na  vojenské 
vel ite ľ s t vo,  ž a ndá rst vo 
k   v e d e n i u  v t e d a j š e j 
Ústrednej štátnej bezpeč-
nosti (ÚŠB) i k nemeckému 
veleniu na  Slovensku. ÚŠB 
vyslala okamžite do  Hor-
ných Motešíc svojho agenta 
Júliusa Lešťacha a o pár dní 
bol na  prípad nasadený aj 
ďalší pracovník UŠB Karol 
Madluška. Ich úlohou bolo 
zistiť, kto ukradol majetok 
prezidenta a kde sa nachádza. 

Pozornosť sa teraz sústredila 
na dedinku Šípkov. 

Prezident Jozef Tiso 
nebol v Bánovciach od konca 
augusta 1944. Štvr tého 
novembra 1944 urobi la 
nemecká jednotka v  sile 
jednej roty útok na Uhrovec 
a zatlačili partizánov do hôr. 
Bola to predpríprava náv-
števy mesta prezidentom. 
V nedeľu 5. novembra 1944 
predpoludním prichádza 
Jozef Tiso do  svojho obľú-
beného mesta, aby sa stretol 
s  občanmi a  skontroloval, 
v  akom stave sa nachádza 
fara a mesto vôbec. Sprevá-
dzajú ho nielen predseda 
vlády Štefan Tiso, náčelník 
Hlinkovej gardy Otomar 
Kubala, šéf Úradu propa-
gandy T. J. Gašpar, prednosta 
UŠB Dr. Beňuška, ale najmä 
hlavný veliteľ nemeckých 
vojsk na  Slovensku generál 
Hoff le s  viacerými členmi 
svojho štábu, medzi ktorými 
nechýba l  a ni  zástupca 

Sicherheistdienstu z  Tren-
čína a Teplíc. Po stretnutiach 
s  občanmi sa podáva l 
obed u  pána prezidenta. 
Možno predpokladať, že 
práve tu padla zmienka 
o odcudzených cennostiach 
a  archívnych materiáloch 
z  domácnosti prezidenta, 
ktoré boli ukryté v  Mote-
šiciach. Možno sa chcel 
generál Hoff le blysnúť pred 
svojím hostiteľom a bleskovo 
vydal pokyn, aby sa do pát-
rania po  nich zapojili aj 
nemecké špeciálne jednotky, 
konkrétne diverzná Jednotka 
Josef Waltera Pawlofského 
a Wernera Tuttera. 

Udalosti nabrali rýchly 
spád. Zrejme za  vzájomnej 
spolupráce nemeck ých 
o z b r o j e n ý c h  z l o ž i e k 
na  Slovensku a  ÚŠB bola 
pripravená akcia na prepad 
obce a  prehľadanie domov, 
kde sa mohli veci nachádzať. 
(pokračovanie v  budúcom 
čísle)  Ľubomír Pajtinka

Mesiac október je už 
tradične obdobím, kedy si 
na našich skôr narodených 
spoluobčanov spomíname 
o niečo viac . Hovoríme mu 
aj Mesiac úcty k  starším.
V  tomto duchu sa nieslo 
20. októbra aj kultúrno 
- spoločenské posedenie, 
ktoré pripravili členovia 
v ýboru mestskej čast i 
Malé Chlievany. V  úvode 
stretnutia všetkých prí-
tomných pozdravili pred-
seda výboru a  poslanec 
MsZ Dušan Senčík a  pri-
mátorka Rudolfa Novotná. 

Pre seniorov bol pripravený 
bohatý kultúrny program, 
v ktorom ako prví vystúpili 
žiaci a  pedagógovia ZUŠ 
D. Kardoša. Známe piesne 
a melódie, ako aj dojímavé 
básne v  ich podaní určite 
pad l i vhod každému. 
S e n i o r o v  r o z v e s e l i l 
i zabávač Marek. Na záver 
v še t k ých roz ospie va l 
harmonikár z Trebichavy. 
Už tradične nechýbalo ani 
gratulácia oslávencom, 
ktorí sa v tomto roku dožili 
alebo dožijú okrúhleho 
životného jubilea.  (mk)

Stretnutie seniorov 
v Malých Chlievanoch

Okresné taktické cvičenie hasičov
15 profesionálov a 125 dobrovoľníkov

V  okolí vodnej nádrže v  Halá-
čovciach sa 19. októbra uskutočnilo 
súčinnostné ta ktické c vičenie 
a odborná príprava profesionálnych 
a  dobrovoľných hasičov so zame-
raním na likvidáciu lesného požiaru 
s diaľkovou dopravou vody od stroja 
do stroja a kyvadlovým spôsobom. 

Cvičenia sa zúčastnili pätnásti 
príslušníci Hasičského a záchranného 
zboru v  Bánovciach nad Bebravou 
a  125 dobrovoľníkov z  30 dobrovoľ-
ných hasičských zborov obcí okresu, 
vrátane DHZ z mesta Bánovce a mest-

ských častí - Dolných Ozoroviec 
a Biskupíc. Počas úvodného nástupu 
privítal zúčastnených riaditeľ Okres-
ného riaditeľstva HaZZ v Bánovciach 
nad Bebravou Jaroslav Šlosár a  spo-
ločne s  veliteľom zásahu Danielom 
Žitňanom z  OR HaZZ vysvetlili 
námet cvičenia. Zriadil sa riadiaci štáb 
a  vytvorili sa štyri zásahové úseky. 
Do  prvého zásahového úseku boli 
nasadené jedna CAS Tatra 815 verzia 
7 z okresného riaditeľstva a dve Tatry 
148 určené na  kyvadlovú dopravu. 
Z  dobrovoľných hasičských zborov 

sa zapojilo 16 vozidiel Iveco Daily. 
Tie sa po  príchode hlásili na  štábe 
a postupne boli nasadené na ďalšie tri 
zásahové úseky s diaľkovou dopravou 
vody. Z každého čerpadla sa zároveň 
vytvorili aj útočné prúdy. Les sa tak 
obkolesil zo všetkých strán. Stroje boli 
prepojené ôsmimi B hadicami a naj-
dlhší zásahový úsek pozostával z pia-
tich motorových čerpadiel. Voda sa 
tak tlačila do vzdialenosti 640 metrov 
s  veľkým prevýšením. Ostatní dob-
rovoľníci boli vyzbrojení genfovakmi 
a  ženijným náradím pre dohášacie 
a pomocné práce. Komunikácia pre-
biehala prostredníctvom rádiostaníc, 
s  rozdelenými komunikačnými 
kanálmi v jednotlivých úsekoch.

V  závere veliteľ zásahu, velitelia 
jednotlivých úsekov, ako aj riaditeľ 
OR HaZZ v  BN zhodnotili cvičenie 
ako úspešné. Voda na  hasenie bola 
bez menších zaváhaní dopravovaná 
na potrebné miesta z neďalekej vodnej 
nádrže po celý čas až do oznámenej 
likvidácie simulovaného požiaru. 
A tak sa potvrdila pripravenosť HaZZ 
v  súčinnosti s  DHZ Bánovského 
okresu pre boj s lesnými požiarmi. 

 Vladimír DúbravkaFoto: Nikola Pavlová 
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Mária Hajšová a  Marián 
Chovanec, zanedbávali 
svoje povinnosti,  keď 
dopustili takéto vysoké 
dlhy. Primátorka navrhla 
p r a c o v n ú  s c h ô d z u 
posla ncov na  termí n 
6. novembra, kde prehod-
notia bytovú politiku, 
najmä nájomné zmluvy. 

V  ďalšom rokovaní 
poslanci schvaľovali predaj 
pozemkov v Malých Chlie-
vanoch, nájomné zmluvy, 
pr e d a j  n e h nu t e ľ n o s t i 
z  dôvodu hodného osobit-
ného zreteľa Kovytu, nájom 
nehnuteľnosti z  dôvodu 
h o d n é h o  o s o b i t n é h o 
zreteľa, predaj pozemku 
areálu Tržnice Dubnička. 
Taktiež jednohlasne a bez 
diskusie bol schválený 
zámer výstavby nájom-
ného bytového domu s 22 
by tov ý mi jed not k a mi 
na  ulici Svätoplukova , 
vrátane príslušnej infraš-
truktúry, pričom parametre 
bytových jednotiek sa budú 
odvíjať od aktuálnych pod-

mienok ŠFRB s  dôrazom 
na   mož nos ť  z í sk a n ia 
maximálne možnej dotácie 
na výstavbu. Schválená bola 
aj pôžička Miestnej akčnej 
skupine Bebrava vo výške 
25 000 eur, ktorá sa vráti 20. 
decembra 2020. 

T r a d i č n ú  d l h š i u 
diskusiu priniesla zmena 
rozpočtu na  rok 2019, kde 
už bol zahrnutý aj písomný 
poslanecký návrh Miroslavy 
Hudecovej, aby mesto nakú-
pilo ležadlá pre všetky deti 
materských škôl na  území 
mesta. Ďalší návrh o zmenu 
predniesla Mária Hajšová, 
bez prerokovania v  komi-
siách, aby sa do  zmeny 
rozpočtu zahrnula suma 
6  000 eur na  vybudovanie 
k a m e r o v é h o  s y s t é mu 
k  bytovke č. 1506 na  Par-
tizánskej ulici, kde žijú 
neprispôsobiví občania 
a veľa neplatičov. Túto sumu 
navrhla „vziať“ z plánovanej 
sumy na  v ybudovanie 
chodníka na  Partizánskej 
ulici. Jej návrh bol prijatý 
jednohlasne. K  zmene 
rozpočtu sa poslanec David 

Hollý ešte zaujímal o fi nan-
covanie havarijného stavu 
niektorých častí verejného 
osvetlenia. Podľa vyjad-
renia prednostu Vladimíra 
Vranku, urgentne musia 
riešiť štyri stĺpy, ktorých 
oprava bola súčasťou tejto 
zmeny rozpočtu. V  súčas-
nosti prebieha kompletná 
revízia stavu verejného 
osvetlenia a  už o  mesiac 
by mala by ť známa aj 
celková suma, ktorú bude 
treba zaradiť do  rozpočtu 
2020 na  opravy tých častí 
verejného osvetlenia, ktoré 
neboli zahrnuté do  veľkej 
rekonštrukcie pred asi 
piat imi rok mi. Zmena 
rozpočtu na  rok 2019 roz-
počtovým opatrením č. 17 
bola schválená.

Jednohlasne a bez pri-
pomienok boli schválené 
zámery štyroch projektov – 
žiadosti o dotáciu z mimo-
rozpočtových zdrojov so 
spolufi nancovaním mesta, 
a  to na  projekt sanácie 
spodnej časti historickej 
radnice (o  zlom stave 

objektu nájdete viac infor-
mácií v materiáli s názvom 
sanácia spodnej stavby) 
z  programu Obnovme si 
svoj dom MK SR, projekt 
revitalizácie areálu MsKS, 
projekt rekonštrukcie špor-
tovo-oddychového areálu 
na sídlisku Dubnička a pro-
jekt rekonštrukcie oplotenia 
Kostola Najsvätejšej Trojice
(všetky tri projekty sú 
predložené v  rámci výziev 
- Opatrenia PRV Miestnej 
akčnej skupiny Bebrava).  
MsZ schválilo aj doplnok č. 
3 (týkajúci sa kanalizačnej 
prípojky do  MŠ Horné 
Ozorovce) k  nájomnej 
zmluve uzatvorenej dňa 
9.3.2007 medzi mestom 
a Cirkevným zborom Evan-
jelickej cirkvi augsburského 
v yznania na  Slovensku 
Bánovce nad Bebravou - 
Horné Ozorovce.

Po  krátkej prestávke 
pokračova lo rokovanie 
mestského parlamentu 
interpeláciami poslancov. 
Nakoľko na vedenie mesta 
vzniesli presne 48 otázok, 
spomenieme len niektoré. 

Podľa prísľubu primátorky 
Rudolfy Novotnej, väčšina 
odpovedí na  interpelácie 
bude z verejňov a nýc h 
na webe mesta aj pre verej-
nosť, niektoré nemôžu byť 
verejné. V  prípade kina 
primátorka informovala: 
„Mesto má záujem kino pre-
vádzkovať. Objednali sme 
na znalecký posudok fi rmu, 
ktorá sa zaručí za hodnotu, 
akú má súčasné kino. Kino 
v  objekte na  Farskej ulici 
chceme využívať nielen 
na  premietanie, ale aj 
na divadlá a tanečné vystú-
penia.“ Na margo viacerých 
i nt er p e l á c i í  oh ľ a dom 
verejnej zelene, primátorka 
zdôraznila, že ešte v  lete 
napísali riaditeľom škôl, 
aby skontrolovali dreviny 
v  školsk ých areá loch, 
ktorých stav bude nutné 
posúdiť odbornými pra-
covníkmi, prípadne ošetriť 
alebo vypíliť, aby neohrozo-
vali deti. Viacerí poslanci 
poukázali na  nekvalitnú 
prácu stavebnej f irmy 
Eurovia, ktorá realizovala 

minulý, resp. predminulý 
rok veľkú rekonštrukciu 
miestnych komunikácií. 
Žiadali kompletné infor-
mácie písomne a  začatie 
reklamačného konania 
na „nedorobky“ a trhliny. 
Zaznela aj požiadavka 
vyhodnotenia efektivity 
nového systému zberu veľ-
koobjemového odpadu cez 
VOK, ktoré boli pristavené 
len do  trinástej hodiny 
na jeden deň. Vedenie mesta 
poukázalo na  predĺženie 
otváracích hodín zberného 
dvora, kde môžu občania 
odviezť akýkoľvek odpad 
zadarmo (iba stavebný 
odpad je spoplatnený). 
Všetky interpelácie musia 
poslanci podať aj písomne 
a  odpovede na  väčšinu 
z nich, podľa prísľubu pri-
mátorky, nájdete na  webe 
mesta. V  rámci odpovedí 
na  interpelácie zaznela 
z  vedenia mesta aj infor-
mácia, že kahance na cinto-
rínoch sa nedajú separovať, 
preto tu chýbajú aj kontaj-
nery na sklo a plasty. Plast 
a  sklo znečistené voskom 

od  sviečok nie sú vhodné 
na  separáciu a  preto sa 
musia likvidovať cez smetné 
nádoby na  komunálny 
odpad. 

Interpelácie ukončil 
poslanec Ján Botka, ktorý 
upozornil na  investičný 
zámer PD Podlužany, ktoré 
chce rozširovať výrobu, resp. 
prestavať súčasný kravín 
na ošipáreň pre asi sedemsto 
kusov. Nakoľko družstvo už 
teraz každoročne na  jeseň 
spôsobuje  oby vate ľom 
mesta nepríjemný zápach 
z hnojenia blízkych polí, je 
potrebné, aby do  konania 
vstúpilo aj mesto s určitým 
stanoviskom, aby sme sa 
prípadne vedeli brániť proti 
tejto výstavbe. A  žiadať 
v ysvet lenie ,  a ko bude 
družstvo nakladať s týmto 
veľkým množstvom hnoja 
a močovky s väčšou inten-
zitou zápachu. Do konania 
sa môžu zapojiť aj občania, 
ktorých zápach obťažuje 
najviac. Môžu tak urobiť 
len do konca októbra! (Viac 
informácií na MsÚ.) 

Celé rokovanie bolo 
ukončené takmer dvojho-
dinovou diskusiou, kde sa 
poslanci vyjadrovali k plá-
novanému predaju mest-
ského pozemku s rozlohou 
vyše 171 tisíc m2 (na foto), 
určeného na  priemyselný 
pa rk pr i  obci  Hor né 
Naštice. Časť najmä nových 
poslancov bola jednoznačne 
za  transparentnú verejnú 
obchodnú súťaž, ďalšia časť 
za  predaj nehnuteľnosti 
z  dôvodu hodného osobit-
ného zreteľa, ktorý zákon 
umožňuje tiež. Otázkami 
boli aj predaj v celku alebo 
po  častiach, alebo či klásť 
dôraz na  speňaženie (cena 
súdneho znalcu je 15 eur 
za m2) alebo na zachovanie 
zamestnanost i . Záujem 
o túto lokalitu je najmä zo 
strany viacročne fungujú-
cich fi riem z priemyselného 
areálu bývalej Tatrovky. 
Nakoľko sa poslanci nedo-
hodli, primátorka navrhla 
sa tejto téme venovať 
na  pracovnom stretnutí 
6. novembra. 

 Alena Borszéková

spravodajstvo, oznamy 3

Výbor Občianskeho 
združenia Za život a Zák-
ladná organizácia SZPB 
pozývajú svojich členov 
a obyvateľov mesta na spo-
mienkov ý pietny akt, 
ktorý sa bude konať pri 

príležitosti Sviatku všet-
kých svätých, Pamiatky 
zosnulých a  75. výročia 
SNP v piatok 1. novembra 
2019 o  14.00 hodine 
na  miestnom urnovom 
cintoríne.

Pamiatka zosnulých 

Zmena otváracích hodín 
na zbernom dvore

Mesto Bánovce nad Bebravou oznamuje občanom, že 
od 1. novembra 2019 bude zberný dvor otvorený v čase:
pondelok až piatok od  7.00 do  15.30 h a  v  sobotu 
od 7.00 do 14.00 h. Zberný dvor odpadov sa nachádza 
na  ulici Hollého 1162/5, v  priestoroch firmy TEDOS 
Bánovce nad Bebravou.  (MsÚ)

Októbrové zastupiteľstvo aj o neplatičoch
Dokončenie z 1. strany >>

Foto: D. Legeňová
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Niektor í  si  možno 
pamätáte, že vás folklórny 
súbor Drienovec pred 
časom žiadal o hlasovanie 
za projekt tanečnej školy... 
To bolo úspešné. A rovnako 
úspešne dopadla aj tanečná 
škola, ktorú ste mohli 
absolvovať 17. októbra 
v  mestskom kultúrnom 
s t r e d i s k u .  L e k t o r o m 
školy tanca bol Stanislav 
Marišler - umelecký vedúci 
SĽUK-u, choreograf rôz-
nych folklórnych súborov 
na Slovensku aj v Čechách, 
ktorý pôsobí v  skupine 
tanečného humoru Všeteč-

níci. Aj vďaka nemu bola 
tanečná škola plná humoru 
a smiechu a sálu sme napl-
nili takmer do prasknutia. 
Všetkým by sme vám chceli 
veľmi pekne poďakovať 
za účasť a príjemnú atmo-
sféru. Určite sa takáto škola 
neorganizovala v  našom 
meste naposledy. Projekt 
s  názvom Tanečná škola 
a  obnova krojov nášho 
reg iónu sa uskutočni l 
vďaka podpore Participa-
tívneho – komunitného 
rozpočtu Trenčianskeho 
samosprávneho kraja.

  FS Drienovec

školstvo, kultúra4

Nadšenci histórie majú posledných pár dní 
na  to, aby si prišli do  MsKS pozrieť výstavu 
pod názvom Mníchovská dohoda 1938. Každý 
pracovný deň od  8.00 do  16.00 h, až do  konca 
mesiaca, máte možnosť vidieť okrem iného aj 
dokumenty z archívov Ruskej federácie. V utorok 
29. októbra bude v Mestskom kultúrnom stredisku 
festival dokumentárnych filmov o  ekológii pod 
názvom Ekotopfi lm. Podujatie, na ktorom môžete 
prostredníctvom dokumentárnych filmov hľadať 
odpovede na pálčivé otázky týkajúce sa prírody a jej 
ochrany, začína o 16.00 h. Vstup je voľný. V stredu 
30.10. o 17.00 h sa v Centre voľného času uskutoční 
Večer svetlonosov. Podujatie pre deti preverí ich 
zručnosti a odvahu. Pre tých, ktorí si radi doprajú 
radosť z pohybu, bude vo štvrtok 31.10. od 18.00 
h v ZŠ Komenského pripravený kruhový tréning. 
Priaznivci rapu si určite prídu na  svoje v  sobotu 
2. novembra od  19.00 h. Vtedy sa totiž v  MsKS 
predstaví úspešná raperka Sima. Tí, ktorí sú mladší 
ako 15 rokov sa ho môžu zúčastniť len v sprievode 
dospelej osoby. Vstupenky v cene 15 eur si môžete 
zakúpiť v MsKS, prípadne cez internet na stránke 
www.inviton.eu.  (vz)

KAM v meste a okolí

Tanečná škola Drienovca s umeleckým vedúcim SĽUK-u

Muzeta vyštartovala úspešne aj v súťažiach

Ars Akademy so svetoznámym tanečníkom

V  Z Š  Komen s k é ho 
na  Dubničke hodiny mate-
matiky, slovenčiny či fyziky, 
vystriedajú popoludňajšie 
hodiny tanca. Klasického, 
moderného či džezového. 
Detí ako smetí sa premelie 
c h o d b a m i  š k o l y,  a b y 
sa v dvoch tanečných sálach 
venova l i  k rásnemu, a le 

i náročnému umeniu tanca. 
Muzeta – tanečné štúdio, je 
súčasťou novovzniknutej 
S ú k r o m n e j  z á k l a d n e j 
umeleckej školy, ktorej ria-
diteľkou je Zuzana Bachová. 
So svojimi trénerkami či 
nadšencami tanca ponúka 
deťom nad rámec učebných 
osnov aj nepovinné pred-

mety ako gymnastiku, prácu 
v súbore a hodiny hiphopu. 
Noviniek bude zaiste viac. 
Po septembrovom odštarto-
vaní nového školského roku 
si Muzeta pripravila pre svo-
jich tanečníkov 12. októbra 
v í kendové v z deláva nie , 
ktoré formou workshopu 
z  techniky súčasného tanca 
viedol náš bánovský tanečník 
Jakub Šiko (na  foto v  žltom 
tr ičku).  V  sedemnást ich 
rokoch sa postaviť pred vyše 
päťdesiat detí, tvorivo, sys-
tematicky a  efektívne viesť 
štvorhodinový tréning chce 
odvahu, skúsenosti... A tie si 
bol Jakub obohatiť cez letné 
prázdniny, keď sa zúčastnil 
šes ť t ý ž d ňového poby t u 
v tanečnej škole Ballet Eastna 
Floride v  Amerike. Sme 
na neho veľmi pyšní a vďační, 
že svoje vedomosti a skúse-
nosti posúva ďalej medzi nás. 
Dobrou skúsenosťou, inšpi-
ráciou pre tanečníkov sú aj 
súťaže. Tohtoročnú sezónu 
sme otvori li 19. októbra 
t rad ične na  My d ance 

Myjava s účasťou kvalitných 
tanečných súborov z rôznych 
kútov Slovenska. Muzeta 
naše mesto reprezentovala 
s dvanástimi choreografi ami, 
v ktorých sa vystriedala šesť-
desiatka detí, juniorov a mlá-
deže. A úspešne! V kategórii 
scénick ých ta ncov naši 
najstarší tanečníci získali 
prvé miesto s  tancom Big 
God . V  kategórii malých 
choreograf ií detí získala 
druhé miesto Daniela Craft . 
Obidve choreografi e vytvoril 
Jakub Šiko. Postupku dopĺňa 
hiphopová choreogra f ia 
Bubblin  t ret ím miestom 
a  chlapcom, dievčatám zo 
7. ročníka sa v kategórii show 
dance podarilo ešte získať 
s  tancom Maska krásne 
druhé miesto. Tieto tance 
vytvorila Barbora Feníková. 
Všetkým členom tanečného 
štúdia Muzeta blahoželáme. 
Veľké poďakovanie patrí aj 
rodičom, z  ktorých väčšina 
zažila po prvý raz atmosféru 
takejto súťaže a  vytvorili 
nám úžasný fanklub.  (szuš)

Umenie nás spája... A  to aj cez 
víkendy. Nové pohyby, kroky, inšpirácie 
- aj v takomto znamení sa niesla pretan-
covaná nedeľa 20. októbra žiakov celého 

tanečného odboru Súkromnej ZUŠ Ars 
Akademy. Škola zorganizovala v priesto-
roch bánovského MsKS pre svojich 
tanečníkov workshop so svetoznámym 

Filipom Jankovičom. Takmer 150 žiakov 
z  Bánoviec, Partizánskeho, Veľkých 
Uheriec a  Dolných Vesteníc strávilo 
nedeľné popoludnie na  tanečnom 
parkete a  priučili sa pre nich novému 
tanečnému štýlu MTV. Úžasný tanečník, 
choreograf a  lektor priniesol medzi 
žiakov nesmiernu energiu a  skvelú 
atmosféru. Filip Jankovič spolupracoval 
s  hviezdami ako sú George Michael, 
Justin Bieber, Jessy J, Mariah Carey, 
Kylie Minoque a s ďalšími celosvetovo 
uznávanými hviezdami. Aj takýmto 
spôsobom sa škola snaží rozvíjať 
talenty svojich žiakov a  prinášať im 
stále niečo nové. Žiaci, učitelia a všetci 
prítomní odchádzali z  workshopu 
s obrovským nadšením a motiváciou 
do ďalších akcií, ktoré ich počas roka 
spoločne čakajú.  (szuš)

Vonku ešte žmurkali 
svetlá kolotočov a doznie-
vala jarmočná nálada 
a v Ži:ve sa chystala ďalšia 
hudobná lahôdka. Pripravil 
ju pre nás Sasha Boole, 
spevák z Ukrajiny. Narodil 
sa v  roku 1989 ako Olek-
sandr Bulich v  mestečku 
Žytomyr na  severozápade 
Ukrajiny. Počas štúdia 
na  Černivickej univerzite 
sa naučil hrať na  gitare 
a  začal skladať hudbu 
a písať texty. Jeho umelecké 
meno vzniklo spojením krs-
tného mena porno herečky 
(Sasha Gray) a  priezviska 
anglického vedca (George 
Boole). Ovplyvnený Rolling 
Stones, aj Beatles hľadal 
svoj štýl, až kým nenašiel 
hu dbu od   Mi s s i s s ippi 
a  Johnyho Casha. Jeho 
umelecká cesta bola teda 

jasná - blues, country a folk. 
Prvý album Vol.1 vydal 
v  roku 2013. Obsahoval 
jedenásť skladieb prevažne 
v ukrajinskom jazyku. Jeho 
druhý album Survival Folk 
bol ovplyvnený Euromai-
danom a politickou situá-
ciou na Ukrajine. Je oveľa 
zrelší, hudobne a  textovo 
dokonalejší. Celý album 
nahral len s  harmonikou, 
gitarou a husľami. V máji 
2017 vydal svoj tretí album 
Zlatý zub. 

Sasha bol príjemným 
spoločníkom na  sobotný, 
babím letom voňajúci 
večer.  Sám, s   g itarou 
a  harmonikou, vytvoril 
dokonalú emóciu, ktorá 
vyplynula z  kombinácie 
jednoduchosti  umenia 
a zložitosti života. 

 Zuzana Bridová

Ukrajinské country 
a folk v bánovskej Ži:ve



28. október 2019 Číslo 42

P o č a s  d r u h é h o 
ok tóbrové ho  v í k e ndu 
bola Žilina dejiskom X. 
Medzinárodného fest i-
valu zborového umenia 
s  názvom Žilina voce 
magna 2019. Predstavilo sa 
tu dvadsať speváckych telies 
z Poľska, Chorvátska, Čiech, 
Maďarska i  zo Slovenska. 
Počas festivalových dní 
11. a  12. októbra prebehla 
v  Dome umenia Fatra 
aj medzinárodná súťaž. 
Umelecké výkony hodno-
tila medzinárodná porota 
z ložená z  popredných 
umelcov z  USA, Japonska, 
Poľska, Chorvátska, pod 
vedením dirigentskej osob-
nosti – Ondreja Lenárda. 
V kategórii detských zborov 
do 16 rokov bánovský zbor 
ZUŠ D. Kardoša získal 
strieborné pásmo (zlaté 
nebolo udelené). „Chcem 
povedať najmä rodičom 
mojich zverencov, že majú 
doma tie najúžasnejšie, naj-
pracovitejšie deti na  svete. 
Za  taký krátky čas zvládli 
niečo, čo by druhé zbory pri-
pravovali možno tri - štyri 

mesiace. Spolupracovali ako 
profesionáli. Boli disciplino-
vaní, presní a  pritom stále 
hraví a veselí. Som na nich 
hrdá, dodali mi veľa energie 
a  dúfam, že aj pre nich 
to bude nezabudnuteľný 
zážitok... Striebro na medzi-
národnej zborovej súťaži 
je veľ ký úspech. Ja som 
s naším výkonom nadmieru 
spokojná. To je ale dôkaz 
toho, že bez práce a aktívnej 
účasti všetkých na  každom 
nácviku to nejde,“ povedala 
okrem iného vedúca zboru 
a  dir igentka Simoneta 
Adamková.

O  týždeň po  Žiline 
bánovskí mladí speváci zo 

zboru cestovali so svojou 
dir igentkou do  Opav y 
na  medzinárodné tvorivé 
spevácke dielne s  názvom 
Opava cantat. Prišli sem 
na pozvanie organizátorov 
spolu s  ďalšími desiatimi 
zbormi z  Česka a  Poľska, 
zo Slovenska boli jediní. 
„Pracovali sme v  troch 
workshopoch pod vedením 
českých dirigentov. Skupiny 
boli národnostne miešané. 
Sme posilnení intenzívnym 
naštudovaním náročných 
skladieb, pričom naše deti 
museli stíhať skúsenejším 
mládežníckym zborom. 
Určite sme ale nezaostávali, 
práve naopak .  Repre-

zentovali sme Slovensko 
na  úrovni. Náš prirodzený 
naturel bol našim susedom 
veľmi sympatický, dôkazom 
toho boli  aj  pozvania 
na  spoluprácu u  našich 
nových zborových priateľov 
od  Vsetína cez Poľsko až 
po  Prahu.    Výsledkom 
bol   záverečný slávnostný 
koncert, kde sme predviedli 
štvordňovú aktívnu prácu 
na  nových skladbách,“ 
informuje Simoneta Adam-
ková. Bánovčania môžu 
najbližšie úspešný detský 
spevácky zbor vidieť a počuť 
na Mikulášskom koncerte. 

Alena Borszéková
 Foto: www.vocemagna.sk

spoločnosť, kultúra 5
 Spoločenská kronika

Elena Repová, rod. Sečanská *1941
Alojz Žigmund *1958
Eva Hulová, rod. Valachová *1937

Opustili nás

Pavol Pastier a Katarína Masláková
Ing. Lukáš Broniš a Silvia Ondrušková
Lukáš Balek a Monika Hostačná
Andrej Trnovec a Veronika Mikulovičová

Uzavreli manželstvo

Detský spevácky zbor ZUŠ D. Kardoša 
na dvoch medzinárodných podujatiach

Spomienka 
Dňa 25. októbra sme si pripomenuli 
smutné prvé výročie, čo nás navždy 
opustil náš drahý
Anton Igaz z Biskupíc.

Ťažko je vysloviť, čo v srdci cítime,
po roku bolesti, čo k hrobu chodíme...
Odišiel si od nás ako tichý sen,
nemal si čas povedať zbohom, už neprídem...

 S láskou spomína smútiaca rodina

Vitaj medzi nami, Linda
Pod dlhom čase môžeme opäť priniesť 
radostnú zvesť o prírastku do rodiny Bánov-
čanov. Pätnásteho októbra 2019 prišla na svet 
v  trenčianskej pôrodnici Linda Janíková, vážila 3130 g 
a merala 52 cm. Rodičom a ich prvorodenému dieťatku 
prajeme veľa zdravia a veľa radosti...  redakcia

Bola som pritom, keď odchádzala duša z tela. Keď letela tam, 
odkiaľ niet návratu.
Zostalo len telo.
Telo, ktoré ležalo v tom magickom priestore štyroch stien.
Bol tam tieň.
Tieň anjela, čo vznáša sa a odnáša bolesť.
Anjel v bielom.
V tom priestore celom - len on.
Prihovára sa Ti ľudským hlasom:
„Nechajte ju odísť... pustite ju... už je čas.“
V izbe, s oknom do dvora, spoznala som seba.
V tej izbe som pochopila, čo inde pochopiť sa nedá.
Bola noc a ja som tam sedela s telom, s ktorým lúčila sa duša.
Hospic a smrť.
Smrť, ktorej som sa nebála... ktorú som prijala... bez pátosu... 
ako fakt.
Zomieranie je intímny akt.
Je ako narodenie... je ako milovanie - nemôže ho vidieť každý.
V tom priestore štyroch stien, svietil mesiac, padal tieň.
Tam som sa spriatelila s ňou... so smrťou.
Viem už o nej veľa - viac, ako som chcela.
Tam, kde živí anjeli rozdávajú pokoj, utišujú bolesť, kde 
stráca význam všetko svetské.
Tam, kde smrť je usadená v kresle a čaká na svoj čas - no má 
milý hlas.
Prívetivo sa Ti prihovára... a sviečka dohára... nechce sa Ti 
ožiť... túžiš navždy odísť.
Anjel v náručí Ťa nesie do ticha... a telo... dodýcha. (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

K Mesiacu úcty...
Pri príležitosti Mesiaca úcty k starším prajeme 

všetkým svojim členom veľa zdravia a radosti. Nech 
sú dni vášho zrelého veku preteplené vďačnosťou nás 
všetkých.

 Výbor ZO SZZ č. 4 Bánovce nad Bebravou

Školský rok mal za sebou len prvých päť – šesť týždňov a detský spevácky zbor ZUŠ D. Kardoša pod 
vedením Simonety Adamkovej už smeroval na dve medzinárodné podujatia. Z prvého v Žiline si 

priniesol strieborné ocenenie (zlaté nebolo udelené) a z druhého cenné skúsenosti a priateľstvá.

Literárne stretnutie z cyklu Živá knižnica
s aktivistom a ochranárom Erikom Balážom 

Mnohým je určite meno tohto 
slovenského ekológa, aktivistu, režiséra 
a  autora kníh o  prírode známe. Práve 
im, ale aj tým, ktorým novembrový hosť 
Živej knižnice nič nehovorí, je určené 
štvrtkové popoludnie 7. novembra. 
V  Kultúrnom centre Ži:va sa budeme 
rozprávať nielen o  aktuálnej téme 
ekológie a  životného prostredia, ale aj 
o tom, ako sa natáčajú fi lmy v divočine, 
píše kniha o vode a dozvieme sa niečo 
aj o občianskom aktivizme. Erik Baláž 
sa podieľal na tvorbe viacerých význam-

ných filmov, ktoré sa 
týkajú ochrany prírody. 
Medzi najznámejšie 
patria Vlčie hory, troj-
dielna séria  Tajomné 
Karpaty a Strážca divo-
činy. V minulosti spo-
lupracoval na viacerých 
projektoch s  Lesoo-
chranárskym zoskupením VLK, ktorých 
cieľom bola ochrana prirodzených lesov 
a veľkých šeliem. Viedol najmä projekty 
ochrany  Tichej  a  Kôprovej doliny. Je 

tiež jedným z  hlavných organizátorov 
občianskej iniciatívy My sme les, ktorá 
vznikla v roku 2017 za účelom ochrany 
národných parkov a vzácnych lesov proti 
masívnej ťažbe. V roku 2017 získal oce-
nenie Biela vrana „za výnimočnú vytr-
valosť a oddanosť svojmu poslaniu získať 
ľudí pre ochranu prírody, schopnosť 
vytvárať v nich vzťah k prírode a spájať 
rôznych aktérov“. Príďte 7. novembra 
o 16.30 h do Ži:vy na ďalšie z literárnych 
stretnutí, ktoré organizuje Mestská 
knižnica Ľ. Štúra, vstup je voľný.  (zj)

Ateliér remesiel s textilom a drevom
Sedemnásteho októbra 

ožili priestory činorodého 
priestoru Ži :va ďa lším 
ročníkom Ateliéru tradič-
ných umeleckých remesiel 
- ATUM. Túto akciu orga-
nizovali Centrum voľného 
času v spolupráci so Ži:vou 
a s podporou mesta. V ate-
liéri si deti mohli vyskúšať 
svoju zručnosť v  štyroch 
ľudových remeslách. Stano-

višťa zabezpečovala Magda-
léna Petríková, ktorá ukázala 
deťom prácu s  textilom. 
Mohli si vytvoriť svoj vlastný 
obraz alebo tašku s rôznymi 
vzormi. Alebo si vyskúšali 
aj uzlíkovú techniku mak-
rame. Šitie si deti vyskúšali 
so Slávkou Janáčovou. 
Z  textilu rôznych farieb, 
vzorov a  ozdôb si vyrábali 
vrecúška na  bylinky alebo 

na  svoje cennosti. Jedným 
z  remesiel bolo aj tkanie 
na hrebienku pod vedením 
Sabíny Schubertovej. Škála 
kombinácie tkaníc, ich 
farieb a  vzorov bola veľmi 
pestrá. Posledným remeslom 
bolo vyrezávanie do dreva, 
ktorému sa venoval Milan 
Zdvoř i lý s   manžel kou 
Gabikou. Všetci účastníci 
mali možnosť nakresliť si 

na drevo obrázok a postupne 
ho vyrezávať. Pri tomto 
remesle sa detskej fantázii 
nek ládli žiadne medze. 
Cieľom ATUM-u bolo 
ukázať a  priblížiť deťom 
kúsok každodennej práce 
ich prastarých rodičov 
a  odniesť si domov vlast-
noručne vyrobený obraz, 
tašku, opasok, vrecúško. 

(cvč)
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KST Bánovce nad Bebravou vás pozýva v  nedeľu 
3. novembra na 24. ročník Hviezdicového výstupu 
na  Suchý vrch. Stretnutie na  vrchole medzi 10.00 
a 12.00 h. Viac na www.kstbanovce.sk

Majstrovstvá sveta v silovom trojboji
Imrich Švec prvý, Ján Múdry štvrtý

V   j u h o a f r i c k o m 
Potchefstroome dosiahla 
d v o j i c a  B á n o v č a n o v 
významný úspech. Imrich 
Švec a  jeho tréningový 
sparingpartner Ján Múdry 
získali na  Majstrovstvách 
sveta v silovom hneď štyri 
cenné kovy. Najcennejšiu 
z lat u meda i lu z í sk a l 
Imrich Švec, keď svojimi 
výkonmi v tlaku na lavičke, 
drepe a  mŕtvom ťahu 
ovládol kategóriu masters 
2 (nad 50 rokov) do  105 
ki logramov. Na  súťaži 
medzinárodnej federácie 
powerlift ingu IPF dosiahol 
53-ročný Bánovčan cel-
kový výkon 770 kg. Svoje 
osobné maximum zazna-
menal v drepe, kde zvládol 
hmotnosť 305 kilogramov, 
čo mu prinieslo ,,malú“ 
zlatú medailu a  náskok 
pred konkurenciou. Druhý 
najlepší výkon vo svojej 
kategórii dosiahol v  tlaku 
na lavičke, keď v jednovrs-
tvovom podpornom drese 
vytlačil rovných 200 kilo-

gramov. V  mŕtvom ťahu 
potiahol 265 kg. „Organi-
zácia bola na  priemernej 
úrovni. Nebolo to nejaká 
svetová úroveň. Boli sme 
troška sklamaní celkovo 
z  ubytovania, ktoré nám 
organizátori poskytli. Bol 
som onkologický pacient 
v  roku 2014 a  až v  roku 

2016 som sa vrátil naspäť 
k športu. Trénujem trikrát 
do  týždňa asi tak jeden 
a pol hodiny denne. Chcel 
by som sa ešte ďalších súťaží 
zúčastniť, majstrovstiev 
sveta alebo Európy. Uvidím, 
ako to dopadne, či mi to 
môj zdravotný stav dovolí,“ 
povedal o  svetovom šam-

pionáte a  svojich plánoch 
do budúcna čerstvý majster 
sveta v  silovom trojboji. 
V Afrike dal o sebe vedieť 
aj 44-ročný Bánovčan Ján 
Múdry, pre ktorého to 
bola prvá medzinárodná 
súťaž. V kategórii masters 
nad 40 rokov zaznamenal 
v  hmotnostnej kategórii 
do 83 kilogramov celkové 
štvrté miesto, v súčte troch 
disciplín 580 kilogramov. 
Ján získal „malý“ bronz 
v  tlaku na  lavičke, keď 
predpísaným spôsobom 
vytlačil 170 kilogramovú 
činku. „Pripravovali sme 
sa s  Imrichom Švecom 
niečo viac ako tri mesiace. 
Schudol som trinásť kilo-
gramov, aby som sa zmestil 
do  kategórie. Žiaľ, pred 
koncom prípravy prišla 
chrípka, čo ma prakticky 
stálo bronzovú medailu. 
Drepol som 210 kilogramov, 
potiahol 200 kilogramov,“
prezradil na margo súťaže 
Ján Múdry.

  Andrej Jakubík

Na víťazstve sme sa nadreli
Spartak Bánovce – Jaslovské Bohunice 1:0 (0:0

N a š i  f u t b a l i s t i 
po  dobrom výkone v  Čast-
kovciach nastúpili do zápasu 
bez dvojice stopérov, keď 
Halás bol v ykar tovaný 
a  Rusinko zranený. Tréner 
Slovák tak musel na  sto-
pérsk y post v y t ia hnuť 
dorastenca Gálisa. Hostia 
pricestovali do  Bánoviec 
taktiež v oklieštenej zostave. 
V  prvom polčase sa hral 

prevažne medzišestnástkový 
futbal, na  oboch stranách 
si mužstvá vypracovali len 
po  jednej šanci. Najskôr to 
boli hostia po rohovom kope, 
keď Banovič hlavičkoval 
tesne vedľa. Na druhej strane 
Kochan zo sľubnej pozície 
prehodil nielen Matejkoviča, 
ale aj bránku. V  závere 
polčasu uvidel druhú žltú 
a  následne červenú kartu 

Kadlečík. Tento moment 
zároveň ovplyvnil aj celý 
druhý polčas a  prakticky 
sa hralo na  jednu bránku. 
Zverenci trénera Slováka sa 
však dostali do šance až v 74. 
minúte po peknej akcii Laca, 
keď so šťastím skóroval Zita. 
V  závere hostia pokúšali 
vyrovnať, otvorili hru, čo 
bola voda na  mlyn našich 
futbalistov. Tí v  posled-

ných minútach zahodili aj 
nemožné. V tutovke zaváhal 
Masarovič, samostatný únik 
nepremenil Kyselica a gólom 
neskončil ani brejk domá-
cich štyroch proti jednému. 

Z o s t a v a  B á n o v c e : 
Korček- Sipos, Tabak, Gális, 
Igaz (65.Nazar), Kyselica (88.
Kráľ), Turoň (65.Zelenák), 
Masarovič, Zita, Laco (84.
Morávek), Kochan.  (aj,mk)

Ján Múdry, Imrich Švec a Ján Eliáš z Partizánskeho

Tento vík end sa 
ďalšie domáce víťaz-
stvo zo začiatku 
nerod i lo  ľ a h ko, 
hostia z  Partizán-
skeho sa držali na dostrel 
najmä vď a k a s t re ľ be 
spoza trojkového oblúku. 
Do  šatní sme odchádzali 
so 14-bodovým náskokom. 
Do druhej polovici zápasu 
sme vstúpili koncentro-
vane, zlepšili sme obranu 
a  súpera sme nepúšťali 
do  ľahkých zakončení. 
V závere hosťom postupne 
dochádzali sily, chlapci 
si schuti zastrieľali a  tak 
sa zrodilo ďalšie domáce 
víťazstvo v pomere 102:64. 
Štvr t ina: 26:18, 47:33 
(21:15), 71:45 (24:12), 
102:64 (31:19). Zostava: 
Linder 18, Gajdoš P. 16 b., 

Lagin A. 13, Predný 
T. 13, Lacko 11, 
Hronský 11, Jánošík 
9, Drevený 7, Predný 
P.  2, Urban S. 2, 

Schubert 0, tréner Jakub 
Gajdoš, asistent Peter 
Minarovič, rozhodovali 
Martin Krnáč, Ján Bombe-
rovič, 90 divákov. 

M u ž i  n a j b l i ž š i e 
hrajú až o  tri týždne 16. 
novembra s  BK DSG 
Dunajská Streda, opäť 
doma v  bánovskej špor-
tovej hale. A doma hrá aj 
basketbalová mládež, ale 
už tento víkend: kadeti 
U17 – Západ 2.11 o 16.00 h 
s ŠBK Junior Levice, žiaci 
U14 – Západ  tiež 2.11 ale 
už o  13.00 s  AŠK Slávia 
Trnava. 
 Text a foto: Miroslav Lauš

Doma opäť víťazne
BBK – TJ Iskra Partizánske 102:64

Rozhodnuté bolo už v úvode
Sokol Bánovce – Poruba 15:37 (4:20)

Medzinárodná česko-
-slovenská hádzanárska liga 
žien MOL-liga pokračovala 
cez víkend stretnutiami 
8. kola. Na  naše dievčatá 
čakala kvalitná Poruba. 
Hostky hneď od úvodného 
hv izdu zača l i napĺňať 
úlohu favoritiek a na konci 
7. minúty ich Konečná 
poslala do vedenia 0:4. Vzá-
pätí sa dočkali úvodného 
gólu aj naše hádzanárky, 
keď sa presadila Veronika 
Žitňanová, no Porubanky 
pokračovali v  gólostroji 
a  po  Desortovej troch 
zakončeniach v rade svietil 
v  15. minúte na  ukazova-
teľovi skóre stav 1:11. V 18. 

minúte skórovala znovu 
Veronika Žitňanová a pod 
chudobné štyri góly domá-

ceho tímu v prvom polčase 
sa podpísa la rov na ko 
dvomi zásahmi Holíncová. 

Hostky boli v  koncovke 
naopak vysoko efektívne 
a na prestávku odchádzali 
družstvá za  stavu 4:20. 
Po zmene strán sa rozstrie-
ľali aj zverenkyne Richarda 
Makýša, no hádzanárky 
Poruby pevne k ráča l i 
za  ziskom dvoch bodov 
a  svoje víťazstvo ešte zvý-
raznili na konečných 15:37.   

Z o s t av a  B á novc e : 
Sa k a lošová ,  Pokor ná , 
Rehušová – Matejíková, 
Ž á č i k o v á ,  G a l k o v á , 
Ráciková , Michaličková, 
Bežová, Krajčíková, Esche-
rová, Holíncová 6/1, V Žit-
ňanová 5, H.Žitňanová 4/3. 

(mp,aj)

Na foto Dušana Čanigu vpravo Vanesa Matejíková

V  Základnej škole vo 
Dvorci 20. októbra privítali 
vzácnu návštevu - špor-
tovca, futbalistu, olympio-
nika Jána Geletu, predsedu 
Olympijského klubu v Prie-
vidzi Vladimíra Revického 
a  sekretára olympijského 
klubu Rudolfa Slíža. Slo-
venský olympijský a  špor-
tový výbor v spolupráci so 
Združením olympijských 
klubov SR dal na  počesť 
oly mpion i kov v y robiť 
pamätné tabule, ktoré sú 
umiestňované v  jednotli-
vých regiónoch Slovenska. 

Jednou z nich sa bude pýšiť 
aj škola vo Dvorci, pretože 
Ján Geleta ju navštevoval 
v rokoch 1950 - 1955. Toto 
čestné ocenenie môže slúžiť 
aj ako príklad pre súčasnú 
generáciu, pretože láska 
k  pohybu a  športu nás učí 
aj disciplíne. Žiaci školy 
po  ukončení slávnostného 
a ktu odha lenia tabule 
za hrnu l i  hosťa množ-
stvom otázok, na  ktoré 
im trpezlivo odpovedal. 
Odmenou za príjemný deň 
im boli aj fotografi e s  jeho 
podpisom. (zš)

Pamätná tabuľa 
olympionikovi Jánovi 
Geletovi vo Dvorci
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 Št r n á s te h o  ok tób ra 
Materská škola 5. apríla
organizovala už 11. ročník 
Šarkaniády.  Pozvanie 
prijalo množstvo rodičov 
a hostí, vrátane primátorky 
Rudolfy Novotnej. Areál 
školy aj tento rok zdobili 

tie najkreatívnejšie šar-
kany, tekvičky a  výrobky 
z  prírodnín. Okrem pani 
Jesene boli prekvapením 
ď a l š i e  r o z p r á v k o v é 

bytosti - medveď, ježibaby, 
tekvičky a  ďalšie, ktoré 
sa prišli rozlúčiť s  letom 
a zvítať sa s nastupujúcou 
jeseňou. V tomto duchu sa 
niesol aj spev a tanec detí, 
ktoré si pripravili s  pani 
učiteľkami. Dobrá nálada 
a  pohoda medzi malými 
aj veľ kými pokračovala 
pri spoločnej opekačke. Je 
veľmi potešiteľné, že rodičia 
si aj v  tejto hektickej dobe 
našli čas, ktorý venovali 
svojim ratolestiam pri zho-
tovovaní rôznych jesenných 
výtvorov a  tak   prispeli 
k nezameniteľnej atmosfére 
podujatia.  (mš)

 Tekvičková slávnosť sa 
stala každoročnou jesennou 
tradíciou v  Materskej 
š k o l e  H r o n s k é h o , 
na  ktorú prišli deti aj so 
svojimi rodičmi, starými 
rodičmi a  súrodencami. 
Na  vyzdobenom školskom 

dvore všetkých prítomných 
privítala pani Jeseň spolu 
s  tekvičkami, strašiakmi, 
myškou, Gaštankom. Deti 
sa predstavili   krátkym 

p ro g ra m o m ,  s p i e va l i 
jesenné piesne, recitovali, 
zatancovali si . Jesenný 
podvečer spríjemnili spe-

váčky skupiny Ruža. Veselá 
atmosféra a  harmonika 
vylákala z  činžiakov veľa 
ľudí a detí, ktorí sa pripojili 
do sprievodu okolo škôlky. 
Potom sa deti veselo pustili 
do súťaženia v pohybových 
zručnostiach. Nechýbala 
t radičná ochutnávk a , 
nátierky, cuketový koláč, 
jablková štrúdľa... A  čo 
nesmie chýbať na  oslave? 
Super skvelá tancovačka... 
 (mš)
 Jesenná tvorivá dielňa 
v  Materskej škole 9. mája
má už dvanásť rokov názov 
Zlatá jeseň. Spolu s rodičmi 
takmer štyridsať detí aj 
tento rok tvorivo pracovalo 
s  prírodným materiálom. 

Takouto aktívnou činnosťou 
sa zlepšuje vzájomná 
spolupráca rodiny a  školy. 
Z jesenných plodov spoločne 
tvorili rodičia, deti, uči-
teľky, ktoré nezabudli ani 
na malé občerstvenie. Práce 
sa aranžovali po  chodbách 
za  pomoci detí. Tešili sa 
nielen zo svojich výrobkov, 
ale aj z práce svojich kama-
rátov. Takáto spolupráca 
dáva možnosť sa lepšie 
spoznať a vzájomná otvore-
nosť, ochota pomôcť vytvára 
dobré vzťahy medzi rodičmi 
a učiteľkami.  (mš)
 Areál Materskej školy 
Radlin sk ého  sa  s ta l 
dejiskom akcie s  názvom 
Šarkaniáda – život bez 
drogy. Školský dvor sa 
zaplnil asi stovkou detí 
a  rodičov, ale aj šarkanmi 
a tekvičkami. Každá trieda 
sa predstavila rodičom buď 

tančekom, jesennými pies-
ňami alebo básňami, malé 
deti sa zahrali spoločne 
s učiteľkami pohybovú hru. 
Potom sa s veľkou radosťou 
zabavili pri jesenných súťa-
žiach, do ktorých sa zapájali 
aj rodičia. Pomáhali upratať 
mravčekom domček, vozili 
na  fúriku tekvičky, jazdili 
na  kolobežkách medzi tek-
vičkami, vykladali obrázky 
z  je senných plodov.. . 
Nakoniec sa spolu s rodičmi 
tešili zo spoločnej opekačky. 
Nakoľko sa materská škola 
zapojila do projektu Dajme 
odpadu druhú šancu, 
rodičia aj deti triedili papier, 
plast a  bioodpad do  fareb-
ných nádob.  (mš)

 Čarovnú jeseň privítali 
aj v  Materskej škole 
Komenského deti spoločne 
s  učiteľ kami a  rodičmi 
už t radične krá snou 

jesennou výzdobou, spevom 
a  množstvom prekvapení. 
Pozdraviť nás prišla aj pri-
mátorka Rudolfa Novotná. 
D i v a d i e l k o  Č a r o v n ý 
s trom zahral i  deťom 
žiačky súkromnej SOŠP 
v  Topoľčanoch. Čarovná 
jeseň priniesla deťom veľa 
zaujímavých hier, súťaží 
a  aktivít, vrátane maľo-
vania na  tvár, zavárania 
ovocia a  zeleniny, či behu 
so šarkanom. Pre všetkých 
bolo pripravené sladké 
pohostenie plné vitamínov. 
Krásne jesenné popoludnie 
sme ukončili tekvičkovým 
sprievodom...  (mš)

šport, voľný čas 7

na facebooku 

Tradičné jesenné aktivity škôlkárov 

Klub dôchodcov Dolné 
Ozorovce pozýva všetkých 
seniorov a  zdravotne 
post ihnutých občanov 
mesta a okolia na cvičenie, 
k toré bude prebiehať 
každú stredu v Centre voľ-
ného času na  ul. Andreja 
Kmeťa č .8, miestnosť č. 
1 v dvoch skupinách a to:
prvá skupina s pohybovým 

obmedzením bude cvičiť 
od 13.00 h, druhá skupina 
od 14.00 h. Príďte si svojou 
aktivitou zlepšiť zdravotný 
stav a  nespoliehajte sa, 
že to za  vás vyriešia tab-
letky. Bližšie informácie 
sa dozviete v  CVČ alebo 
osobne ka ždú st redu 
v  CVČ pred začiatkom 
spomenutých aktivít. (bg)

Cvičenie seniorov v CVČ

Skupina priateľov sa 
zišla na večeru. Poznajú sa 
už roky a aj toto stretnutie 
by sa nieslo v duchu ľahkého 
podpichovania a  nostal-
gických spomienok na  to, 
čo bolo, keby… keby sa 
nezrodil zdanlivo nevinný 
nápad: dať mobilné telefóny 
na stôl a zdieľať každú SMS 
aj každý prichádzajúci 
hovor. Koľko toho o  sebe 
nesmieme vedieť, aby sme 

mohli zostať priateľmi, 
mi lencami, manželmi, 
rodičmi…? V priebehu jed-
ného večera sa ukáže, že až 
príliš mnoho. Aj tí, ktorých 
poznáme, môžu byť totiž 
úplní cudzinci... Príďte sa 
o tom presvedčiť na vlastné 
oči vo štvrtok 14. novembra 
o 20.00 h do Ži:vy. kde vám 
Filmový klub Kassandra 
premietne taliansky film 
Úplní cudzinci.

Filmový klub pozýva
na Úplných cudzincov

MŠ Severka

MŠ Hronského

MŠ 9. mája

MŠ 9. mája

MŠ Komenského
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Kúpim byt v BN 
– hotovosť. Tel. 
0915 845 925.

Predám detskú pos-
tieľku - prírodnú + 
matrac. Cena 65 eur. 
Tel. 0908 195 644. 

ZŤP žena hľadá 
asistentku alebo 
asistenta. Tel. 
0905 680 170.

INZERCIA

Dopravné dni materských škôl 
Základná škola Partizánska Bánovce nad Bebravou 

každoročne pozýva deti materských škôl na  Dopravný 
deň. Aj v  tomto roku škola privítala deti a  učiteľky zo 
všetkých materských škôl mesta a okolitých obcí. Pedagó-
govia a starší žiaci hostiteľskej školy pripravili zaujímavé 
dopravné aktivity na piatich stanovištiach, kde získavali 
poznatky o dopravných prostriedkoch, dopravných znač-
kách, predpisoch a  situáciách na cestách. Súčasťou boli 
aj ukážky prvej pomoci pri zraneniach a,  samozrejme, 
praktická jazda zručnosti na dopravnom ihrisku...  (zš)


